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Onderwerp

Vogelasiel Leidse Regio

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Op 24 juli 2023 berichtte RTV Katwijk over de situatie in het Vogelasiel: “Nood is hoog: Vogelasiel Leidse

Regio overvol”. Alle vogels die op dit moment in het Vogelasiel Leiden aanwezig zijn moeten binnen blijven

en er kunnen geen nieuwe vogels meer worden opgenomen. Vanwege het mogelijke risico van vogelgriep

en de quarantaineregel van 10 dagen kunnen vogels ook niet meer bij de omliggende opvangcentra

worden ondergebracht. Deze maatregelen gelden voor alle opvanglocaties. Ook in de regio Haaglanden

loopt het aantal op te vangen vogels, de te nemen maatregelen voor veiligheid voor mensen en dier

zodanig op dat er problemen ontstaan. De wildopvang had al beperkte capaciteit en werkt overwegend

vanuit donaties. De huidige maatregelen zorgen voor te veel belasting en verantwoordelijkheid bij de

opvanglocaties. Duidelijke richting en ondersteuning is nodig om te zorgen voor veiligheid voor mensen en

dier. Specifiek de noodzaak tot nieuwbouw is groot voor het Vogelasiel voor de Leidse Regio en

waarschijnlijk ook de regio Haaglanden. Vanuit de Wet natuurbescherming heeft de provincie een

coördinerende rol. Daarover gaan onderstaande vragen.

Ondergetekenden stellen aan het college van Gedeputeerde Staten de volgende vragen: 

1. Is de berichtgeving rondom het Vogelasiel Leiden bekend bij GS, waarbij de situatie zo ernstig is dat

het asiel geen dieren in nood meer kan opvangen?1 Is bekend dat ook de opvang in de omliggende

regio aangeeft vol te zitten en de effecten van de maatregelen op de bedrijfsvoering en (gevoelde)

verantwoordelijkheid?  

2. Hoe kijkt GS naar de problematiek in het Vogelasiel Leiden?  

3. Welke acties heeft GS ondernomen of opgestart sinds de reeks mondelinge vragen van de Partij voor

de Dieren op 10 mei 2023 over het Vogelasiel Leiden en de andere wildopvangcentra waar financiële

en capaciteitsproblemen zijn?  

                                                                                      

1 https://www.dierenambulanceleiden.nl/nieuws/  

https://www.dierenambulanceleiden.nl/nieuws/
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4. In het coalitieakkoord ‘Krachtig Zuid-Holland’ is opgenomen dat de provincie in de wildopvang zal

gaan investeren. Is GS ertoe bereid om op korte termijn samen met het Vogelasiel Leiden in

samenspraak met de wildopvang in de regio tot een oplossing te komen?  

5. Al drie jaar is het Vogelasiel Leiden bezig met de realisatie van een nieuwe locatie aan het

Valkenburgse Meer. Is GS bereid om ondersteuning te bieden bij de werving van de benodigde grond

voor de beoogde nieuwe locatie aan het Valkenburgse Meer? Zo nee, waarom niet?  

6. Heeft GS een beeld van welke andere wildopvangcentra in de provincie steun behoeven en is er

contact met de centra? Is er actie ondernomen naar aanleiding van het sluiten van opvang van

wildopvang Zuid-Holland in december 2022 (Delft)? Heeft GS zicht op de acties die verschillende

gemeenten hebben genomen (Delft, Rijswijk, Den Haag) om in de regio te zorgen voor oplossingen

en de extra taken en verantwoordelijkheden die zij op zich nemen nav de vogelgriep?  

7. Welke plannen heeft GS om ook de andere wildopvangcentra in Zuid-Holland te ondersteunen?  

8. Deelt u onze mening dat hier sprake is van een provinciale verantwoordelijkheid? Zo nee, waarom

niet?  

9. PS blijft graag op de hoogte van de ontwikkelingen rondom de wildopvangcentra, is GS daartoe

bereid?  

Antwoord op de vragen 1 tot en met 9.

De berichtgeving vanuit de media over het Vogelasiel Leiden is ons bekend. Zoals ook geformuleerd in het

in maart jl. door PS vastgestelde soortenbeleid, is het zorgdragen voor de opvang van wilde dieren geen

wettelijke taak van de provincie. Namelijk, bij de wildopvangcentra gaat het over de zorg voor  individuele

exemplaren. De wildopvangcentra dragen niet bij aan de bescherming of het verbeteren van het

leefgebied van beschermde inheemse soorten noch aan de gunstige staat van instandhouding van

beschermde diersoorten. 

Dierenopvang vervult echter wel een maatschappelijke functie. Er is binnen de maatschappij behoefte aan

een adres om zorgbehoevende wilde dieren op te vangen. Vanwege deze maatschappelijke behoefte en

vanwege de problematiek bij de diverse wildopvangcentra hebben wij, aanvullend op de eenmalige impuls

van 50K waar uw staten toe besloten heeft,  in het coalitieakkoord afgesproken om gedurende de

collegeperiode 2023 – 2027 de investeringen in de wildopvang te intensiveren.

De manier waarop wij het beschikbare budget precies willen gaan inzetten, inclusief de voorwaarden die

hieraan worden gekoppeld en verdere details van de uitvoering wordt nog uitgewerkt. Om dat goed te

kunnen doen zullen wij eerst een goed beeld moeten hebben van de diverse opvanglocaties, de

organisaties die daar achter zitten en de financiële toestand van de diverse opvangcentra. Daarnaast

wordt gekeken hoe deze investering  zo’n manier kan worden ingezet dat dit in lijn is met het provinciale

beleid. Dit gaan wij bekijken met een vertegenwoordiging van de Zuid-Hollandse wildopvangcentrum.

Uiteraard moet ieder wildopvangcentrum ook beschikken over de benodigde ontheffing op grond van de

Wet natuurbescherming en zal er toezicht worden gehouden op de naleving van de daarbij gestelde

voorschriften. 
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Vooruitlopend op de hiervoor genoemde uitwerking, ondernemen wij op dit moment nog geen specifieke

acties richting één opvangcentrum.

Wij houden u op de hoogte van onze vorderingen op dit dossier.

Den Haag, 18 september 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


